



Paroisse

Notre-Dame-de-Lorette

Parish



- le 06 octobre 2019

BULLETIN

October 06, 2019 -

**Mois missionnaire
extraordinaire –
le dimanche 6 octobre 2019**

*« Allez donc : de toutes les nations
faites des disciples. » (Mt 28, 19)*

Ces paroles — la mission impérative du Christ — appelle chaque baptisé catholique à agir. L'Église se doit d'accomplir une mission permanente dans ce monde, une mission de plus en plus évidente, dont le besoin devient de plus en plus urgent. En réalité, la mission, ce n'est pas quelque chose que l'Église accomplit. C'est ce que l'Église représente !

Cette année, le Dimanche missionnaire mondial sera **le 20 octobre**. Une collecte mondiale pour l'Église missionnaire est organisée pour les prêtres, les catéchètes, les agents de pastorale religieux et laïques en mission !

Nous vous invitons à prier pour les missions et le Mois missionnaire mondial et à faire preuve de générosité durant tout ce mois par vos dons à www.missionfoi.ca.

**Extraordinary Missionary
Month –
Sunday, October 6, 2019**

"Go: make disciples of all nations."

(Mt 28, 19)

These words — Christ's imperative mission — call on every baptized Catholic to act. The Church must carry out a permanent mission in this world, an increasingly obvious mission, the need of which is becoming more and more urgent. Mission is not something the Church accomplishes. It is what the Church stands for!

This year, World Missionary Sunday will be **October 20**. A worldwide collection for the Missionary Church is organized for priests, catechists, religious and lay pastoral workers who act as missionaries. We invite you to pray for missions and World Missionary Month, and to show generosity throughout this month through your donations to www.missionsocieties.ca



Parole du Pape : A travers nos petits pas d'amour, Dieu fait de grandes choses, Dieu accomplit le salut du monde. (*Tweet* du 01 octobre, 2019)

Words from the Pope Through our small steps of love, God does great things. He accomplishes the salvation of the world. *Tweet* from Oct 1st, 2019)

Calendrier liturgique - Liturgical Calendar

06 octobre au 13 octobre 2019 October 06 to October 13			- Fête - Saint - Feast -
05 Saturday (English)	5 pm	Parishioners' Intentions l'abbé Mario	<u>27th SUNDAY IN ORDINARY TIME</u>
06 Sunday (English)	9 am	† Louise Polanski Funeral Collection	<u>27th SUNDAY IN ORDINARY TIME</u>
06 dimanche (français)	11 h	† Roger Wolensky Claude & Cathleen Courchaine	<u>27^e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE</u>
07 lundi/Monday	7 pm	- PAS DE MESSE / NO MASS October	
08 mardi (français)	11h	† Mathieu Lagacé C de C Conseil Jubinville	
09 Wednesday (English)	9 am	† Roland Le Gal Suzanne & Cameron Moore	
10 Thursday (English)	7 pm	† Ed & † Pat Chaput Jeff & Carolyn Chaput	
11 vendredi (français)	19 h	Intentions de Sr Anna Marie Jacques & Lise	Adoration midi à 18h45 Réconciliation de 17h30 à 18h30
12 samedi (français)	17 h	† Adèle Dubois Offrandes des funérailles	<u>28^e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE</u>
13 Sunday (English)	9 am	Joseph & Rita Deschambault	<u>28th SUNDAY IN ORDINARY TIME</u>
13 dimanche (français)	11 h	Intentions des paroissiens abbé Mario	<u>28^e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE</u>

L'ABBÉ/FATHER JORGES MARIO DE LOS RIOS LONDONO

L'abbé Mario est né en République de Colombie, le deuxième de 5 enfants. En Colombie l'espagnol est la langue officielle, le catholicisme est la religion populaire et ils aiment tous le café - le café colombien bien sûr ! L'abbé n'est pas l'exception à cette règle. Il a été ordonné prêtre diocésain en 1997 et a servi comme curé de paroisse à l'église Évangéliste de Saint-Jean et assistant à la paroisse Notre-Dame du Lac au Brésil. Il est venu à St Boniface en 2010 pour servir dans la communauté hispanique à Notre-Dame de l'Assomption.

Quelques faits amusants sur Padre Mario :

Plat préféré : Churrasco brésilien.

Livres préférés : "Cien Años de Soledad" (Cent ans de solitude) de Gabriel García Márquez et "Las Confesiones de San Agustin". (Les Confessions de St Augustin) (m'a aidé à être plus compatissant)

Sport préféré : Le football (soccer), le basket-ball et ces dernières années, le hockey, c'est sûr.

Mon équipe de hockey, c'est les Jets.

Jeux préférés : cartes, sudoku et jeux de société.

Qui vous a inspiré ? Jean-Paul II et Mère Térésa.

Verset biblique préféré : "Le Seigneur est mon berger".

Quelles sont les caractéristiques que vous aimez chez les gens ?

J'apprécie quand les gens sont sincères et honnêtes.

Des objectifs pour votre séjour dans notre paroisse ?

Mes objectifs à la paroisse ? Je ne peux pas parler d'un seul objectif.

J'aimerais visiter tous les groupes de la paroisse pour apprendre avec eux et partager des expériences ensemble qui vont nous faire grandir.

De plus, j'aimerais rendre visite à de nombreux paroissiens.

Alors comment accueillir l'abbé Mario dans notre paroisse ?

Invitez l'abbé pour un steak barbecue et un café, en regardant un match de Jet's ou jouer un jeu de société.

Mais assurez-vous que c'est du café colombien !!!

Fr. Mario was born in the Republic of Colombia, the second of 5 children. In Colombia the official language is Spanish, the majority of the people are Roman Catholic and they all love coffee – Colombian coffee. Father is no exception to this rule. He was ordained a parish priest in 1997 and served as a parish pastor at Saint John Evangelist Parish and assistant at Our Lady of the Lake Parish in Brazil. He came to St Boniface in 2010 to serve as Administrator in the Spanish parish of Our Lady of Assumption.

A few fun facts about Padre Mario:

Favorite dish: Brazilian Churrasco.

Favorite books: "Cien Años de Soledad" (One Hundred Years of Solitude) by [Gabriel García Márquez](#) and "Las Confesiones de San Agustin" (The Confessions of St Augustin) (helped me to be more compassionate)

Favorite sports: Soccer, Basketball and in the recent years, Hockey.

My hockey team is the Jets.

Favorite games: cards, Sudoku and board games.

People who have inspired him: John Paul II and Mother Teresa.

Favourite bible verse: "The Lord is my Shepherd".

What characteristics do you like in people?

I appreciate when people are sincere and honest.

Any goals for your stay in our Parish?

Regarding my goals at the Parish, I cannot talk just about one goal.

I would like to visit all the groups that we have in the Parish and learn with them, share experiences and improve together. Additionally, I would like to visit many parishioners.

So how can we welcome Father Mario to our Parish?

Invite Father over for a steak barbecue and coffee to watch a Jet's game or play a board game.

But make sure it is Colombian coffee!!

LE SOUPER PAROISSIAL À LORETTE, LE DIMANCHE DE L'ACTION DE GRÂCE

La Paroisse de Notre-Dame-de-Lorette vous invite à son souper paroissial qui aura lieu le dimanche **13 octobre** de midi à 18h00 à la salle paroissiale, 1282 chemin Dawson, Lorette, MB.
Tous bienvenus. **Billets à la porte.**
0 à 4 ans : gratuit ;
5 à 12 ans : 5,00\$;
13 ans et plus : 15,00\$.

Plusieurs mains rendent la tâche légère :

Mardi le 08 octobre à 19h au Club des Blés d'or. Venez donner un coup de main aux Chevaliers de Colomb pour préparer les boulettes.

Vendredi le 11 octobre à la salle paroissiale à 19h. Venez aider le CWL à faire des choux farcis et de la salade au chou. Novice ou expérimenté ; homme ou femme ; tous sont les bienvenus ! Petit goûter sera servi.

Samedi le 12 octobre au Collège Lorette Collegiate de 9h30 à 11h : venez prendre une tasse de café en épluchant des patates pour le souper. Apportez votre éplucheur favori !

Dimanche le 13 octobre à 9h au Club du Blés d'or : venez débiter les dindes avec nos chers Chevaliers.

Un rappel d'apporter vos enveloppes pour le souper paroissial au bureau aussitôt que possible. Il nous manque encore des patates, cornichons et betteraves. Il nous manque aussi du monde pour travailler le dimanche. Alors si vous avez 1 à 2 heures à nous offrir, ceci serait très apprécié. Contactez Yvonne au 204 878-2857

Groupe Jeunesse : à l'église 19h30 le 11 octobre, 7e à la 12e
Info : youthjeunesse@notredamedelorette.info

Octobre est le mois des mitaines SVP remettre votre don de mitaines neuves ou peu usées, tricotées, crochetées, ou achetées dans les paniers derrière l'église pendant le mois d'octobre. Merci pour votre générosité. Info - llavack@yahoo.ca

Le CWL recycle les articles suivants pour les missions. Les paniers sont prêts des portes doubles de l'église:

- produits de toilette
- Onglets pour fauteuils roulants
- Timbres-poste usagés pour Développement et Paix
- Lunettes usagées
- Vêtements sacramentels pour enfants

Annonces pour le bulletin hebdomadaire doivent être au bureau par mardi soir, et pour le site web par lundi soir. Merci.

FALL SUPPER IN LORETTE ON THANKSGIVING SUNDAY

Notre Dame de Lorette Parish will host its Fall Supper in the Parish Hall, 1282 Dawson Rd., Lorette, MB on Sunday, **October 13** from noon until 6:00 p.m.
All are welcome. **Tickets at the door.**
0 - 4: free;
5 to 12: \$5.00
13 and up: \$15.00.

Many hands make light work:

Tuesday October 8th at 7:00 pm at le Club des Blés d'or: come help the Knights of Columbus roll meat balls.

Friday, October 11 at 7:00 pm at the Parish Hall: Cabbage rolls and coleslaw making for the Fall Supper. Novice or experienced, male or female: all are welcome! Refreshments and gratitude provided.

Saturday, October 12, at 9:30 am at the Collège Lorette Collegiate: come have a coffee and peel potatoes for the fall supper. Bring your favorite potato peeler

Sunday October 13 at 9am at the Blés d'or to help our Knights de-bone the turkeys for our Thanks giving supper!

A reminder to parishioners to return their fall supper envelope a.s.a.p.. We need donations of potatoes, pickles, beets and most important we need volunteers for the Sunday. Many places are vacant so if you have 1 or 2 hours to donate it would be greatly appreciated. Yvonne at 204 878-2857

All ladies are invited to The Catholic Women's League (CWL) meeting Wednesday, **October 9, 2019 at 7:00 pm at Dawson Trail School.** Refreshments provided. More info: Lacey @ 204-392-3986

Youth Group - September 27, 7:30 pm at the church grades 7-12!
Info: youthjeunesse@notredamedelorette.info

October is mitten month - Please place your donated new, gently used, knit, crochet or bought mittens in the 2 baskets at the back of the church during the month of October. Thank you for your generosity. For info - llavack@yahoo.ca

The CWL is recycling the following items at back of the church:

- Toiletries
- Tabs for Wheelchairs
- Used postage stamps for Development and Peace
- Used eyeglasses
- Children's sacramental clothing

Announcements for weekly bulletin must be sent to the office by Tuesday evening, and for the website by Monday evening .

Thank you

Souper paroissial annuel de Sainte-Anne-des-Chênes

aura lieu le dimanche 6 octobre, de 15 h à 19 h, à l'école Ste-Anne Collegiate, 197 St-Alphonse, Sainte-Anne.

Personne-ressource : Martine au 204 223-0054 ou smrtmarty@gmail.com.

Célébration diocésaine des anniversaires de mariage – le 20 octobre 2019

Pour vous inscrire, veuillez remplir le formulaire en ligne à bit.ly/anniversary-anniversaire ou communiquez avec Sophie Freynet-Agossa du Service Mariage, famille et vie au 204-594-0274 / mfv@archsaintboniface.ca. Voir l'affiche ici. NB : La date limite pour s'inscrire a été changée au 14 octobre.

Surviving Divorce - un programme catholique de 12 sessions – À partir du 21 octobre 2019 .

Ce programme débute le 21 octobre à 19h à Mary, Mother of the Church - 85, promenade Kirkbridge. Le 30 \$ par participant y compris le guide personnel de *Surviving Divorce* et le matériel du programme. Trouvez du réconfort et des conseils conformes aux enseignements de l'Église catholique. Visitez www.mmoc.ca

Toutes les nouvelles sur le site web :
www.archsaintboniface.ca

Sainte-Anne-des-Chênes Parish Fall Supper – October 6, 2019

Please join us for our annual Fall Supper, Sunday, October 6 from 3PM to 7PM at Ste. Anne Collegiate (197 St. Alphonse Ave. in Ste-Anne. Martine at 204-223-0054 or smrtmarty@gmail.com.

Marriage Encounter Weekend – October 18 & 19, 2019

Looking for ways to increase love, intimacy, and communication in your marriage? Do you need time for just the two of you? A Worldwide Marriage Encounter Weekend Experience may be the answer.

When: October 18-19, 2019.

Where: St. Charles Retreat Centre.

Contact: Edward and Char Arreza

wwme.wpg@gmail.com or 204-583-0148 to register.

Surviving Divorce - a 12-Session Catholic Program – Starts October 21, 2019

Are you or is anyone in your family separated or divorced? Mary, Mother of the Church (in Fort Richmond), will be hosting a Surviving Divorce program that will bring hope and healing to those who are experiencing the pain and loneliness of a broken marriage. Surviving Divorce features 12 video presentations that cover a host of topics such as shock and grief, dealing with children, and annulment and remarriage. This program is for the newly separated and divorced and those still struggling with issues many years later. This program begins on October 21 at 7 PM at Mary, Mother of the Church – 85 Kirkbridge Dr. Participants' fee: \$30. Visit www.mmoc.ca for more details and to register by October 13.

See all the Weekly News on
www.archsaintboniface.ca

HEURES DE BUREAU : lundi au jeudi de 9 h à 11h30 et de 12h30 à 15h30.

OFFICE HOURS: Monday through Thursday from 9:00 a.m. to 11:30 a.m. & 12:30 p.m. to 3:30 p.m.

1282 chemin Dawson Road Lorette MB R5K 0T2

<https://notredamedelorette.info>

☎ 204-878-2221

info@notredamedelorette.info

Curé/ Pastor (emergency number 204 270-8154)

Adjointe administrative / Administrative Assistant

Catholic Women's League

C de C Conseil Jubinville / K of C Jubinville

Men of Saint Joseph

Groupe de prière des femmes

Conseil paroissial de pastoral / Parish Pastoral Council

Conseil des affaires économiques / Parish Administration Board

Coordonnatrice de la catéchèse / Catechetics Co-ordinator

Ministère Jeunesse / Youth Co-ordinator

Ministère de la prière / Prayer Ministry - livingrosary10@gmail.com

Ministère Châle de prière / Prayer Shawl Ministry - pshawl@notredamedelorette.info

Reservations for the Parish Hall – call Richard Rumancik at 878-4938

Ministres extraordinaires de la communion – Roxanne Kirouac

Ministres de la Parole – Cathleen Courchaine

Hospitalité (accueil, quêtes, offrandes) – Mark et Amanda

Servants de messe – Marcel Sorin

Father J. Mario de los Rios Londono

Monique Jeanson

Lacey Bernardin

Roger Kirouac

Jacques Lavack

Gisèle Chartier

Maryanne Rumancik

Michel Chartier

Julie McLean - cate@notredamedelorette.info

Katrina Jeanson - youthjeunesse@notredamedelorette.info

Extraordinary Ministers of Communion – Yvonne Romaniuk

Ministers of the Word – Rolande Chernichan

Hospitality (Greeting, Collection) – Maryanne Rumancik

Altar Servers – Jim Abel